

MINUTES OF PROCEEDINGS

MONDAY, MAY 5, 1986

(1)

[Text]

The Legislative Committee on Bill C-45, An Act respecting employment and employer and employee relations in the Senate and House of Commons, met at 3:36 o'clock p.m. this day, the Chairman, Jack Ellis, presiding.

Members of the Committee present: Michael Cassidy, Sheila Copps, David Daubney, Doug Lewis, Bill Tupper and Barry Turner.

Jack Ellis, announced his appointment as Chairman of the Committee pursuant to Standing Order 93(2).

The Committee proceeded to consider its Order of Reference, dated Tuesday, April 29, 1986, which is as follows:

ORDERED,—That Bill C-45, An Act respecting employment and employer and employee relations in the Senate and House of Commons, be referred to a Legislative Committee.

On motion of Doug Lewis, seconded by Michael Cassidy, it was agreed,—That the Committee print 1,000 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*.

On motion of Michael Cassidy, seconded by Doug Lewis, it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings in order to receive evidence and authorize its printing when a quorum is not present provided that three (3) members are present including the Chairman and in the absence of the Chairman, the person designated to be Chairman of the Committee.

On motion of Michael Cassidy, seconded by Bill Tupper, it was agreed,—That the Sub-committee on Agenda and Procedure be composed of four (4) members including the Chairman and in the absence of the Chairman, the person designated to be Chairman of the Committee.

On motion of Bill Tupper, seconded by Michael Cassidy, it was agreed,—That during the questioning of the witnesses, the principal spokesperson of each party be allotted ten (10) minutes and thereafter the members of the Committee five (5) minutes each.

It was agreed,—That a researcher from the Library of Parliament be appointed to assist the Committee.

It was agreed,—That the following be invited to submit a brief and/or appear before the Committee:

1. The Honourable Martial Asselin, P.C., Speaker *pro tempore* of the Senate.
2. The Honourable John W. Bosley, M.P., Speaker of the House of Commons.
3. The Honourable Ray Anatyshyn, President of the Queen's Privy Council for Canada.
4. Parliament Hill Local PSAC 70390.
5. The Public Service Alliance of Canada.
6. The Canadian Labour Congress.

PROCÈS-VERBAUX

LE LUNDI 5 MAI 1986

(1)

[Traduction]

Le Comité législatif sur le projet de loi C-45, Loi concernant les relations collectives entre employeur et employés au Sénat et à la Chambre des communes, se réunit, aujourd'hui à 15 h 36, sous la présidence de Jack Ellis, (*président*).

Membres du Comité présents: Michael Cassidy, Sheila Copps, David Daubney, Doug Lewis, Bill Tupper, Barry Turner.

Jack Ellis annonce sa propre nomination à la présidence du Comité conformément à l'article 93(2).

Le Comité procède à l'étude de son ordre de renvoi du mardi 29 avril 1986, dont voici le libellé:

IL EST ORDONNÉ,—Que le projet de loi C-45, Loi concernant les relations collectives entre employeur et employés au Sénat et à la Chambre des communes, soit déferé à un Comité législatif.

Sur motion de Doug Lewis, appuyé par Michael Cassidy, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 1000 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*.

Sur motion de Michael Cassidy, appuyé par Doug Lewis, il est convenu,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions pour recevoir des témoignages et en permettre l'impression en l'absence du quorum, pourvu que trois (3) membres soient présents, dont le président, et en l'absence de ce dernier, la personne désignée pour assumer la présidence du Comité.

Sur motion de Michael Cassidy, appuyé par Bill Tupper, il est convenu,—Que le Sous-comité du programme et de la procédure se compose de quatre (4) membres, dont le président et, en l'absence de ce dernier, la personne désignée pour assumer la présidence du Comité.

Sur motion de Bill Tupper, appuyé par Michael Cassidy, il est convenu,—Qu'à l'occasion de l'interrogatoire des témoins, le principal porte-parole de chaque parti dispose de dix (10) minutes, puis que cinq (5) minutes soient allouées à chacun des membres du Comité.

Il est convenu,—Qu'un chargé de recherche de la Bibliothèque du Parlement soit désigné pour aider le Comité.

Il est convenu,—Que les personnes ou organismes dont les noms suivent soient invités à soumettre un mémoire au Comité ou à se présenter devant lui, ou les deux à la fois:

1. L'honorable Martial Asselin, c.p., Président du Sénat par interim.
2. L'honorable John W. Bosley, député, Président de la Chambre des communes.
3. L'honorable Ray Hnatyshyn, président du Conseil privé de la reine au Canada.
4. L'Alliance de la fonction publique du Canada, section 70390 de la colline du Parlement.
5. L'Alliance de la fonction publique du Canada.
6. Le Congrès du travail du Canada.